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Varhaiskasvatuspalvelujen Lehmon alueen varhaiskasvatuspaikat ovat 
lähes täyskäytössä. Päiväkoti Lehdokkiin ja Peltosirkun päiväkotiin 
tulleet lisäpaikat ovat täyttyneet kahden yksityisen päiväkodin 
lopetettua toimintansa ja alle kolmivuotiaiden lasten osuuden kasvettua 
varhaiskasvatuspalveluissa.  
 
Varhaiskasvatuksen kysyntä on kasvanut syntyneisyyden alentumisesta 
huolimatta. Osaltaan siihen ovat vaikuttaneet lainsäädännön muutokset 
lapsiryhmien koosta, subjektiivisen päivähoito-oikeuden 
palauttamisesta ja varhaiskasvatuksesta perittävien maksujen 
alentumisesta. Kotihoidossa on entistä vähemmän lapsia ja lyhyemmän 
ajan kuin aiemmin, jolloin kotihoidon tuen käyttö on vähentynyt ja alle 
kolmivuotiaiden lasten osuus varhaiskasvatuksessa on kasvanut. 
 
Kunnalla on lakisääteinen velvollisuus tarjota varhaiskasvatuspaikkaa 
viimeistään neljän kuukauden kuluessa hakemuksen jättämisestä. 
Varhaiskasvatuspalvelujen kysyntään vastaamiseen on tarpeen 
varautua ennakkoon, sillä lisärakentamista edellyttävä ratkaisu vie 
aikaa 1–2 vuotta toteutustavasta riippuen ennen kuin lisäpaikat ovat 
käytössä. Pitempijänteisellä suunnittelulla voidaan välttää 
kustannuksiltaan kalliita väliaikaisratkaisuja. 
 
Kontiolahdella on vuodesta 2017 alkaen syntyvyys pienentynyt, joten 
varhaiskasvatuspalvelujen kysyntä määräytyy jo nyt noiden pienempien 
ikäluokkien pohjalta. Perhepäivähoidon osuus on vähentymässä 
yleisesti, mutta Lehmon alueella perhepäivähoitajien määrä (12) 
näyttäisi säilyvän ennallaan lähivuodet. Kotihoidon osuuden kehitystä 
jatkossa on vaikea ennakoida, mutta valtakunnallinen tavoite on ollut 
kasvattaa varhaiskasvatuksen osallistumisastetta. Muuttoliike voi 
kasvattaa varhaiskasvatuspalvelujen kysyntää nopeallakin aikavälillä. 
Yksityisten päiväkotien osuus Kontiolahden varhaiskasvatuspalveluissa 
on tällä hetkellä noin 20 %. 
 
Lehmon alueelle on tulossa jatkossa useita uusia asuinalueita, joten 
varhaiskasvatuspalvelujen riittävyyden varmistava suunnittelutyö on 
perusteltua käynnistää yhteistyössä varhaiskasvatuspalvelujen ja 
teknisen toimen kanssa. 
 
Lisätietoja: varhaiskasvatuksen päällikkö Piia Silventoinen-Litja, p. 040 
809 6797. 
 
Sivistysjohtajan ehdotus:  
Sivistyslautakunta päättää esittää, että kunnanhallitus käynnistää 
suunnitteluprosessin varhaiskasvatuspalvelujen lisäämisestä Lehmon 
alueella ja määrittelee perusteet, joiden pohjalta suunnittelu tehdään. 

 
 Päätös: 

Ehdotus hyväksyttiin. 
_________ 


